
 
 
 

Kolegium ředitele Fyzikálního ústavu 
2. zasedání dne 20. května 2020 

 
 

Z á p i s 
 
 
Přítomni:  prof. Stuchlík, doc. Hledík, doc. Kovář, doc. Slaný, Mgr. Petrásek, Dr. Urbanec, 

Bc. Kapušová, Polášková, Černínová 
 
Omluveni:  doc. Török 
 
Program: 

1. Rozpočtové záležitosti 
2. Studijní záležitosti 
3. Věda 
4. Provozní záležitosti 

 
 
1. Rozpočtové záležitosti  
 
1.1. Informace o rozpočtu 
Prof. Stuchlík informoval o završení rozpisu financí na součásti. Finanční prostředky na 
vzdělávací činnost byly z FPF převedeny na FÚ. Rozpočet byl oproti loňskému roku navýšen.  
 
1.2. Unisféra 
Unisféra je plně pod správou FÚ. Je třeba navrhnout využití Unisféry i pro jiné součásti, 
v budoucnu také za poplatek reflektující zvýšené náklady FÚ spojené s fungováním Unisféry. 
L. Polášková v součinnosti s Dr. Gráfem řeší mechanismus pro případnou úsporu spotřeby 
energie.  
 
1.3. Rozpis financí FÚ 
Ředitel připravuje v součinnosti s L. Poláškovou směrnici pro rozpis financí FÚ dle jednotlivých 
součástí. Vědecká centra budou hrazena dle vědeckých výstupů, základního příspěvku a 
motivačního příspěvku hodnoceného dle Metodiky 17+. Edukační centra budou financována 
z příspěvku na vzdělávací činnost. Vedoucí center budou mít možnost odměňovat své 
pracovníky také dle vlastního uvážení se zřetelem k aktuální výkonnosti.  
 
1.4  Finanční vyrovnání s FPF 
Díky vstřícnosti vůči FPF při finančním vyrovnání je vyřešen servis FPF pro FÚ do konce roku 
2020.  
 
  



2. Studijní záležitosti 
 
2.1. Státní závěrečné zkoušky 
Doc. Slaný informoval přítomné o nadcházejících SZZk v červnovém termínu, které proběhnou 
na FÚ. Přihlášeni celkem 3 studenti, ale k SZZk půjde jen 1 student bakalářské astrofyziky. SZZk 
byly stanoveny na 18. 6. 2020 od 9:00 hod. v seminární místnosti FÚ, ve složení komise: Doc. 
Slaný (předseda), Doc. Kovář, Dr. Urbanec. 
 
2.2. Přijímací řízení 
Prof. Stuchlík informoval přítomné o aktuálním stavu přihlášených zájemců o studium na FPF 
zajišťované FÚ. Po obdržení rozhodnutí z NAÚ je nutné ihned připravit reklamní kampaň na 
schválené programy pro studia organizovaná přímo FÚ.  
 
2.3 Propagace  
Je nutné začít s propagací nových studijních programů, a to nejen na sociálních sítích, ale také 
v médiích. H. Černínová v součinnosti s T. Lančou připraví prvotní návrh. 
 
3. Věda 

o Prof. Stuchlík navrhuje schůzku obou výzkumných center ke koordinaci jejich aktivit. 
o Bc. Kapušová informovala o podaných projektech. Bylo podáno celkem 6 projektů 

GAČR (2 projekty GAČR Junior, 4 projekty GAČR Senior) a 4 projekty SGF 
o Doc. Hledík informoval přítomné o připravované obligatorní zkoušce z Kvantové 

teorie pole pro studenta Mgr. J. Vrbu. Po dohodě s předsedou Oborové rady, byl 
stanoven termín na 3. 6. 2020 od 9:00 hod. v sem. místnosti FÚ. Komise byla 
ustanovena takto: Prof. Lichard (předseda), Dr. Blaschke, Dr. Urbanec. 

 
4. Provozní záležitosti 

o K 1. 6. 2020 bude budova objektu Bezručovo nám. 13 plně pod správou FÚ. Správou 
byla pověřena H. Černínová.  

o Provozní doba budovy FÚ bude upravována dle aktuálních potřeb. 
o Správou informačního systému byl prozatím pověřen MgA. M. Zeman. 
o Organizací vědeckých výpočtů je pověřen RNDr. Jan Novotný, Ph.D. 

 
 
Zapsala: Hana Černínová 
  


